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Már szeptemberben megkezdi 
működését a Selsőipariskola faipari, 

elektrotechnikai és vegyészeti 
tagozata 

(A Délmagyar ország munkatársától.) Meg-
írta a Déhnagyarország, hogy a város ós a 
Kereskedelmi és Iparkamara kezdeményezésé-
re a vallás- és közoktatásügyi, valamint az 
iparügyi minisztérium elhatározta, hogy 

Szegeden visszaállítja a két évvel 
ezelőtt megszüntetett faipari szakis-
kolát, illetve a felsőipariskolát fa-

ipari tagozattal látja el. 

Ezen túlmenően szóbakerült, hogy 

a faipari tagozat mellett vegyésze-
ti és elektrótechnikai tagozatot is ál-

lítsanak föl, 

amennyiben az olőföltételek megvannak". Hét-
főn délelőtt ehbeu a kérdésben értekezlet volt 
a felsőipariskola nagytermében. Az értekezle-
ten résztvettek: Damjanov'cs Lajos dr. kul-
tüszminiszteri tanácsos, MiHler Pál miniszteri 
műszaki tanácsos, Csizmazia Kálmán volt fel-
sőipariskolai igazgató, Jtíng Péter felsőiparis-
kolai igazgató, Szekerke Lajos dr. városi tiszti 
főügyész, Rack Lajos dr. városi aljegyző, Rai-
ner Ferenc kamarai elnök, Pongrácz Albert 
kamarai ipari osztályelnök cs Cserzy Mihály 
dr. karaarai ügyvezető tikár. 

Damjanovícs Lajos dr. miniszteri tanács ós 
nyitotta meg az értekezletet és ismertette a 
kormány fölfogását, bogy 

az ipari szakoktatás terén a decent-
TralizáZió érvényesüljön. 

Szegeden mindenképpen fontos az ipari szak-
oktatás s csak az érdekeltségeken múlik, bogy 
milyen tagozatokat állítsanak föl. A kívánság 
jogos és keresztülvihető, Úgyannyira, bogy 

a terbevett. tagozatok már szeptem-
berben megkezdhetik működésüket. 

Á tagozatok fölállításához minden előföltétel 
biztosítva van. A kálváriatéri épület mo<te<-n 
és a fölszerelést! hiánytalan, itt az olekrótecb-
nikai tagozat is fölállítható. A marstéri volt 
faipari szakiskolában a felsőipariskola faipa-
ri és vegyészeti tagozatai kapnak helyet. A fa-
ipari szakiskolát a kormány nem szüntette 
meg, csupán működését szüneteltette. 

Csizmazia Kálmán hozzászólásában kifej-
fette, hogy amikor a felsőipariskolát alapítot-
ták, á fémipari mellett faipari szakoktatás is 
[volt. Régi kívánság, hogy ez a tagozat ismét 
működésbe lépjen. Meg kell jegyezni, hogy a 
mostani felsőipariskolai tagozat magasabb ké-
pesítést ad, tniut a faipari szakiskola adott. 
Ez mindenesetre növelni fogja az iskola von-
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zóerejét. A vegyészeti lagözaf fölállításánál 
mindenesetre növelni fogja az iskola vonzó-
erejét. A vegyészeti tagozat fölállításánál el-
lenvélemények is elhangzottak. Nincs vegyé-
szeti ipari vállalat. Milyen nagy jelentőségű 
lehet cz a vegyészeti kiképzés az Alföld agro-
kémiai -vizsgálatának szempontjából! Az elek-
trotechnikai tagozat fölállítását pedig a mai 
szédületes technikai fejlődés követeli meg. 
Ilyen tagozat csupán Budapesten van és min-
den esztendőben sok növendék kimarad az is-
kolában a túlzsúfoltság miatt. 

Rniner Ferenc kamarai elnök köszönetet 
mondott a minisztériumnak, amiért a kama-
rának ezt a régi törekvését most megvalósít-
ják. Ez annyira megérett dolog, hogy nem,-
csak. tárgyalni kell most róla, hanem sürgő-
sen meg kell valósítani. Örömmel üdvözli mind 
a báröm tagozat fölállítását. 

Szekerke Lajos dr. városi tiszti főügyész 
jogi oldaláról ismertette a város és az állam 
megállapodását, amely 1909-ben jött létre. Ha 
a kultuszminisztérium nem iskola céljára hasz-
nálja a marsteri faipari szakiskolát, úgy az 
épület a város tulajdonába kerül. Ugyanis a 
város 800,000 koronával és telekkel segítette 
annak idejÓD a felsőiparisköla fölállítását. De 
gazdasági érdekeken kívül 

nemzeti érdek is, hogy Szegeden 
a felsőiparisköla három tagozattal 

bővüljön. 

{ Szeged mindig iskolaváros volt, itt szívták 
magukba a nemzetiségi tanulók a magyar szel-
lemet és az elcsatolt területeken is hívok ma-
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radtak a szegedi szellemhez és magyar lelki-
ismeretességhez. Most, amikor az elcsatolt te-
rületeink visszatérését várjuk, fül kell készül-
ni arra, hogy Szeged, az iskolaváros ismét a 
régi tanítóboly legyeD, hogy ismét idejöjjön 
fanulní a fölszabaduló vidék ifjúsága. 

Pongrácz Albert kijelentette, hogy meg-
nyugvással fogadja a miniszteri kiküldött 
megállapítását, hogy a faipari iskolát a mi-
nisztérium Szegeden csak szüneteltette, de nent 
szüntette meg. Ezzel Szeged jogát az iskolabő-, 
vítéséhez a minisztérium elismerte. Hangsú-
lyozta, hogy a három tagozat fölállításához 
megvan minden előfeltétel és szeptemberre 
mindhárom tagozat megkezdheti működését. 

Cserzy Mihály dr. kamarai ügyvezető tit-
kár fölhívta az értekezlet figyelmét arra, hogy 
a marstéri iskolát az ipari átképző tanfolya-
mok részére kell fönntartani. 

Az értekezlet ezuián 

egyhangúlag elfogadta a. elekrótech-
nikai és vegyészeti tagozat fölállt 

tdsának tervét. 

Utána az értekezlet tagjai Helyszíni szemlét 
tartottak, megvizsgálták az iskolák fölszerelé-
sét és megállapították, hogy 

a tagozatok működése elé semmi-
lyen technikai akadály nem hárul. 

Áz értekezlet tagjai ezután fölkeresték Tukats 
Sándor dr. főispánt és részletesen beszámoltak 
az eredményről. Amennyiben szüksége mutat-
kozik, a város és a Kereskedelmi cs Iparka-
mara írásban is kéri az illetékes minisztérin-
mokat a tagozatok sürgős fölállításának szank-
cionálására. 

Glaftfelder Gyula dr. 
megyóspüspököt ünnepelte 
a magyarság lelki egységéért dolgozó fiatal 

papnemzedék 
(A Délmagyarország munkatársától.) Meg-

ható és lélekemelő ünnepség színhelye volt va-
sárnap délután a Hittudományi Főiskola dísz-
terme. A teológusok, az előző évhez hasonló-
an, műsorral egybekötött ünnepség keretében 
hódoltak Glattfelder Gyula dr. megyésfőpászto? 
előtt és üdvözölték uévünnepc alkalmából. 

Arra a magasztos alapgondolatra építették 
föl a Hittudományi Főiskola hallgatói az iiu-
nepséget, bogy egy nagy, közös, örök igazság 
frontjára kel] tömöríteni és összehozni a ma-
gyar lelkeket. Ezt a mindent átfogó hatalmas 
igazságot pedig a szeretet hatalmával kell a 
lelkekbe ültetni, bogy odaadó munka árán el-
érhető legyen a mai élet nagy ideálja: mincl 
nagyobb lelkiegyscg az országban. 

Az ünnepséget a papnövendékok és tanító-
jelöltek éneko vezette be, majd Szakács Jó-
zsef IV. éves hittudományi hallgató üdvözöl-
to a megjelent megyéspüspököt cs a közönsé 
got, amelynek soraiban igensok protestáns is 
jelen volt, még a vidékről is. 

K e r e s n ü n k ke l l a z e g y e t a k a r á s 
ú t j á t 

— Mielőtt rátérnénk egész ünnepségünk tár-
gyára -T—mondotta bevezetőül—.amely ennek a 
szent istváni óvuck és a magyar népnek a mi 
kispaoi lelkűnkön keresztül való sajátos visz-

szasugárzása akar lenni Krisztus fele, enged-
je meg Kegyelmes Atyánk, hogy ezt az ünne-
pet a tegnagyobb tisztelettel és szeretettel 
ajánljuk föl gyermeki üdvözlésünk kifejezése 
gyanánt. 

— Tudjuk, hogy Kegyelmes Atyánkat még-
inkább megtiszteljük azzal, hogy az érzések 
bizonyítása belyctt. kispapi lelkünknek, olyan 
léleknek, amilyet főpásztörnnk óhajt, egy töre-
dékét mutatjuk bc, amikor apostoli vágyain-
kat a legmelegebben terjesztjük ki a szentist-
váni magyarságnak lelkiegysége felé. 

— Műsorunknak központi gondolata: a ma-
gyarság lelki egysége. 

— Amikör a szentisíváni évnek' végére ju-
tunk cs amikor szívünk-lelkünk televan a 
szentistvánias magyarságnak szeretetével és 
célkitűzéseivel, akkor hacsak parányit is reá-
lisak vagyunk, nem mehetünk el érzojlem és 
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